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Die Voorlopers.
In hulle dag het die dissipels gevind dat mense aanstoot geneem het toe hulle getuig het van
'n man genaamd Jesus die Christus - 'n man van hul eie geslag. As hulle getuienis oor Dawid,
Moses, Noag of enige van die profete was, sou die volk nie so aanstoot geneem het nie. 
Waarom? Omdat hulle sou gepraat het van historiese figure en wat God in die verlede deur 
hulle gedoen het. Maar toe die dissipels van Jesus en sy bediening gepraat het, 'n man van 
hulle eie geslag, as die vervulling van profesie was hulle grootliks aanstoot gegee - veral die 
godsdienstige leiers.

Persoonlik vind ek dat dieselfde gesindheid en gees vandag heers. As ek praat van Paulus, 
Petrus, Jakobus, Johannes, of selfs meer onlangs van Luther, Wesley of Calvyn - mense neem
geen aanstoot nie. Selfs ter herinnering te bring diegene wat aan hulle bose dade geken is, 
soos Judas, Herodes, Pontius Pilatus, Farao of selfs Satan self - dit bring steeds geen 
aanstoot nie; want vir die meeste mense is hulle net historiese figure wat min of geen invloed
in vandag se wêreld het nie. Mense aanvaar, respekteer en applaud hulle vir wat hulle was. 
Maar om op dieselfde manier van 'n tydgenoot te praat bring die opposisie in volle sterkte na 
vore - presies soos dit was in die dae toe die dissipels van Jesus getuig het. Eerder as om 'n 
"kontemporêre" figuur wat God "uitsonder" te erken, te respekteer en te aanvaar vir 'n 
spesifieke vervulling van profesie in die huidige tyd, sal die meeste belydende Christene (veral
die godsdienstige leiers) dit sterk teenstaan.

Die Bybel praat op hierdie wyse:

Hebreërs 11:6.
En sonder geloof is dit onmoontlik om God te behaag; want hy wat tot God gaan, 
moet glo dat Hy is en ‘n beloner is van die wat Hom soek.

Handelinge 13:48.
En toe die heidene dit hoor, was hulle bly; en hulle het die woord van die Here geprys;
en daar het gelowig geword almal wat verordineer was tot die ewige lewe.

Volgens hierdie Skrif kan ek nie deur intellektuele oortuiging enigiemand oortuig dat daar ‘n 
God is nie. Ek kan hulle ook nie oortuig dat God in hierdie geslag opgetree het nie. Twee 
voorwaardes moet nagekom word: Eerstens moet die individu “glo dat God IS ” en dat Hy ‘n 
“beloner ” is van hulle wat Hom “ywerig soek ”; en tweedens moet hulle volgens die 
“voorkennis ” van God, “verorden tot die ewige lewe ”. Anders sal hy/sy nie my getuie 
aanvaar nie. Voordat hulle by God kan kom moet hulle glo dat daar ‘n God is, en tweedens, 
voordat hy kan glo dat God iets in sy eie geslag gedoen het, moet hulle glo wat God in ander 
geslagte gedoen het.



As ons dus kan glo dat daar ‘n God is en wil herken en sien (verstaan) wat Hy in hierdie 
generasie gedoen en bereik het, dan moet ons Sy werke, Sy patroon en beloftes in vorige 
geslagte herken. Want volgens Sy Woord “verander Hy nie ” en sal Hy vandag dieselfde 
optree as wat Hy in die verlede gedoen het. Die Bybel sê vir ons dat “God volmaak is in al sy 
weë ”. In die hantering van die mens verander, bywerk of moderniseer God nie Sy denke, 
patrone of metodes nie. Hy begin en eindig met dieselfde “gereedskap ” - Sy “Woord ” en 
“geloof ” (absolute vertroue) in daardie woord.

Eintlik was dit ‘n gebrek aan absolute geloof in God se woord wat die sondeval in die begin 
veroorsaak het. Eva het Satan toegelaat om haar te laat “twyfel” aan een Woord van God. 
Nog ‘n voorbeeld is dié van Kain en Abel - Die woord is aan Abel geopenbaar (deur geloof - 
Geestelike Openbaring in die hart); en op grond van dit wat geopenbaar is, het hy die 
“aanneemliker voortreflike” offer aan die Here gebring. Kain het die woord omseil - dit wat 
aan Abel geopenbaar is, en ‘n offer van sy eie keuse gebring - hy is verwerp. Ons moet 
onthou dat “die Woord ons niks sal baat as dit nie met geloof gemeng is nie” (absolute 
vertroue) (Hebreërs 4:2).

Kom ons oorweeg hierdie voorbeeld:

Deur die geloof het Noag, toe hy ‘n goddelike waarskuwing ontvang het aangaande 
wat nog nie gesien was nie, met eerbiedige vrees die ark gereed gemaak tot redding 
van sy huisgesin, waardeur hy die wêreld veroordeel het en ‘n erfgenaam geword het 
van die geregtigheid wat volgens die geloof is.  Hebreërs 11:7

Let op dat dit “deur geloof ” was dat Noag dit gedoen het. Hy het geglo dat God met hom 
praat en hy het volgens sy geloof opgetree. Maar dink aan die mense wat in die dae van 
Noag geleef het - wat op aarde het hulle van hierdie ou man gedink? Onthou, Noag was net 
een man; hy was nóg ’n kerk of ’n denominasie. Sy boodskap was splinternuut - dit is nog 
nooit vantevore gehoor nie. Dit het gepraat van dinge wat net nie kon gebeur nie - hy het 
geprofeteer dat reën uit die hemele gaan val. Aangesien die grond altyd deur die dou 
natgemaak is (Genesis 2:6) het die mense nog nooit tevore reën ervaar nie. Maar Noag het 
daarop aangedring dat dit in so ’n stortvloed sou reën dat die wêreld oorstroom sou word.

Deur sy werke het hy gewys dat hy glo wat hy verkondig - hy het ‘n Ark gebou vir die redding
van diegene wat sou glo. Sit jouself terug in daardie dag en hoor hulle gelag en bespotting. 
Wel, hulle het nog nooit van sulke dwaasheid gehoor nie! Maar ten spyte van hulle ongeloof, 
was dit God se manier in Noag se tyd - of hulle dit geglo het of nie. Hy het een man met ‘n 
boodskap gestuur en die wat na daardie man geluister het, is gered - die res het omgekom. 
Wat as Noag vir iemand anders gewag het om dit te preek, sou die waarskuwing nooit gegee 
gewees het nie, maar hy het geloof gehad dat God met hom gepraat het en hy het 
dienooreenkomstig gereageer. Deur geloof het Noag God geglo en die res van die wêreld 
veroordeel, maar sy eie huisgesin gered. Nou, as jy in Noag se dag gelewe het, sou jy gedink 
het hy is kranksinnig of ‘n fanatikus; of sou jy na Noag as ‘n profeet van God beskou het, en 
sodoende jouself en jou huishouding gered het?

Miskien vind jy dit moeilik om jouself in Noag se dag te plaas. Indien wel, laat ons by die tyd 



van Abraham kom. Abraham is nie in die geregtigheid van God grootgemaak nie - om die 
waarheid te sê, sy familie was heidene. Maar eendag het God met hom gepraat en vir hom 
gesê om die land van sy vaders te verlaat en na ‘n nuwe land te reis. Die Bybel sê vir ons dat 
toe Abraham vertrek het, hy gereis het “sonder om te weet waarheen hy gegaan het nie”, 
maar hy het geglo dat God met hom gepraat het en met vrymoedigheid vir sy familie gesê 
het: “Ek gaan hierheen en gaan soontoe en watter land ek ook al na kyk of op my voet sit, 
God gaan dit vir ons gee.” Jy sien Abraham het nie net in God geglo nie, hy het God geglo. 
Daar is nogal ‘n verskil tussen glo in God en “om ALLES te glo” wat God in Sy woord sê. Glo 
jy, soos Abraham, God?

In die boek Numeri het die Here die kinders van Israel bestraf oor hulle ongeloof en gesê: 
“Hoe lank sal hierdie volk My verag? En hoe lank sal hulle in My nie glo nie, ondanks al die 
tekens wat Ek onder hulle gedoen het?”  Numeri 14:11. As jy nou ‘n lid van Abraham se 
familie was, sou jy jou familielid geglo het met ‘n vreemde openbaring van God? Sou jy hom 
gevolg het, of sou jy dalk gesê het: “Wag ‘n bietjie, ons is lief vir jou Abraham, maar ons het 
nog nooit iemand so hoor praat nie. Hoe weet ons dat God met jou gepraat het?” Miskien sou
jy sy boodskap verontagsaam het deur te sê: “Geen manier nie, Abraham; die priester leer dit
nie, en jy het geen regverdiging nie. Na alles, watter bewys het ons dat jy selfs van God 
gehoor het?” En, Abraham, het inderdaad geen fisiese bewyse gehad nie, want sy bewys is 
die ontasbare materiaal van geloof, opgesluit in sy hart. En vir Abraham het sy geloof genoeg 
“stof” en “bewyse” (Hebreërs 11:1) gehad om hom dit te laat glo en daarop te handel.

Ons weet dat later, terwyl Abraham deur die land gereis het, het sy broerskind Lot Abraham 
se tente verlaat en afgegaan na die stede Sodom en Gomorra, die weg van die wêreld. Hier 
was dit dat Lot, ‘n regverdige man, in die poorte van die stad gesit het, toe twee 
boodskappers uit die tente van Abraham aangekom het, en hy die twee herken het as 
Engelboodskappers van God. Dit was nie wesens met wapperende vlerke nie, maar 
Boodskapper wat van God gestuur is, wat ‘n woord van die Here gebring het. Hy het ook met 
aandag geluister na hulle vreesaanjaende boodskap, “Gaan weg uit Sodom en Gomorra! 
Verlaat hierdie stad! Moenie terugkyk nie, want God gaan dit met vuur vernietig.”

Kon jy so ‘n boodskap ernstig opgeneem het? Stel jou voor; kon jy werklik hierdie twee as 
boodskappers van God herken het en hulle uit die stad gevolg het sonder om terug te kyk, 
selfs by die verskriklike vernietiging wat daarop gevolg het? (Jy is dalk onder diegene wat 
vandag ‘n kans gegee word om daardie besluit te neem, want daar is ‘n moderne Sodom en 
Gomorra wat op ‘n soortgelyke manier gewaarsku is - deur ‘n geregverdigde profeet van God 
- en daardie waarskuwing word op die bladsye van hierdie boek gevind.)

Kom ons draai na die Nuwe Testament om te leer van ‘n ander man met ‘n vreemde 
boodskap en hoe hy aanvaar is. St Johannes rekords in hoofstuk 1:19-21 die volgende 
interessante diskoers tussen Johannes die Doper en sekere priesterlike mans:

19 En dit is die getuienis van Johannes, toe die Jode uit Jerusalem priesters en Leviete
gestuur het om hom te vra: Wie is u?
20 En hy het erken en nie ontken nie, maar het erken: Ek is nie die Christus nie.
21 Toe vra hulle hom: Wat dan? Is u Elía? En hy sê: Ek is nie. Is u die profeet? En hy 



antwoord: Nee.

Hierdie priesters en Leviete het gesien dat alles wat oor Johannes was anders - sy boodskap 
van berou, sy klere van kameel vel, selfs sy dieet van sprinkane en wilde heuning. Hulle het 
opgemerk dat hy nie afgekom het nie om die Tempel te preek, tog was sy bediening uiters 
doeltreffend. Deurmekaar deur hierdie vreemde man van die woestyn, hulle het ‘n antwoord 
gesoek; vandaar die vraag “is jy Elias?” Die laaste groot profeet hierdie mense het geweet 
van was Maleagi, wie se boodskap het geklink uit sowat vier honderd jaar voor. Hierdie 
godsdienstige Jode was goed vertroud met Maleagi 4:5, en hulle het gedink dat Johannes 
was die vervulling van hierdie gedeelte van daardie profesie... “Kyk, Ek stuur julle die profeet 
Elía voordat die groot en vreeslike dag van die HERE aanbreek.”

Maar toe hy gevra is of hy daardie profeet was, hy het duidelik gesê: “Nee”. Toe het hulle 
gedink dat Johannes mag die vervulling van Deuteronomium 18 wees waar Moses gesê het 
dat daar sou wees ‘n profeet het na hulle “soos” Moses self gestuur. Die verborgenheid 
verdiep soos Johannes het ‘n plat ontkenning aan hierdie vraag gegee. Wel, Johannes het 
ontken dat hy die profeet was om “alle dinge te herstel”;  Nou ontken hy synde die “profeet 
soos Moses”. Wat inderdaad was hy?  Nie ten volle verstaan die Skrif  Die godsdienstige leiers
het hom gevra  As hy die “gesalfde een” was - die Messias? Om hierdie vraag te beantwoord 
hy “ja” en “nee”, “Ja”, hy is gesalf van God en nee, hy was nie die “gesalfde een” nie. Ten 
slotte, in hul geestelike blindheid, die priesters en die Leviete het hom gevra “Wie is jy?” 
Sonder huiwering, Johannes die Doper (in Johannes 1:23) het homself geïdentifiseer in die 
Skrif, wys hulle na ‘n profesie hulle het oor die hoof gesien, in Jesaja 40:3 en gesê: “‘n Stem 
van een wat roep: Berei in die woestyn die weg van die HERE; maak gelyk in die wildernis ‘n 
grootpad vir onse God!”

Was Johannes getuig van homself? Geen. Johannes besig was om te getuig van die Skrif en 
die Skrif het van hom getuig. Hy was die volmaakte vervulling van daardie Skrif.

Nou het Jesaja gesê (Jesaja 40:3) daardie een sal kom huil  as ‘n stem in die woestyn. 
Johannes die Doper was daardie “stem.” Ook, Maleagi 3:1 state,

“Kyk, Ek stuur my boodskapper wat die weg voor My uit sal baan; dan sal skielik na sy
tempel kom die Here na wie julle soek, naamlik die Engel van die verbond, na wie julle
‘n begeerte het. Kyk, Hy kom, sê die HERE van die leërskare.”

Weereens, Johannes die Doper was daardie boodskapper wat gestuur is om forerun, voordat 
die Here skielik na sy tempel sou kom. Johannes, deur die Skrif het geweet wie hy was en 
wat sy bediening sou doen? Maar sou ons geweet het wie hy was?

Nou, laat ons sien hoe Jesus geïdentifiseer Johannes die Doper. Deur homself as die Seun van
die mens te openbaar, hy het ook Johannes se bediening in die Woord geplaas. Matteus 17:9-
13 rekords die volgende gesprek wat Jesus met die dissipels gehad het met betrekking tot die
Elia bediening van Maleagi se 4:5 profesie, en die bediening van Johannes die Doper. In 
hierdie gedeelte van die Skrif Jesus identifiseer ‘n toekomstige Elia-tipe bediening om alle 
dinge te herstel en dan identifiseer hy Johannes die Doper as die Elia van die eerste koms 



van Christus.

9 En onderwyl hulle van die berg afklim, het Jesus hulle bevel gegee en gesê: Julle 
moet vir niemand iets van die gesig sê voordat die Seun van die mens uit die dode 
opgestaan het nie.
10 En sy dissipels vra Hom en sê: Waarom sê die skrifgeleerdes dan dat Elía eers moet
kom?
11 En Jesus antwoord en sê vir hulle: Dis waar, Elía kom eers en sal alles herstel;
12 maar Ek sê vir julle dat Elía al gekom het, en hulle het hom nie erken nie, maar aan
hom alles gedoen wat hulle wou. So sal die Seun van die mens ook deur hulle ly.
13 Toe verstaan die dissipels dat Hy met hulle van Johannes die Doper gespreek het.

Johannes die Doper, dan, was inderdaad ‘n man met die gees van Elía, en foreran die eerste 
koms van die Here Jesus Christus. Maar hy was nie “dat Elia” om alle dinge te herstel. Nog 
die mees godsdienstige mense van die dag, die skrifgeleerdes en fariseërs, hoewel hulle kyk 
vir ‘n Messias, herken Hom nie, of Sy voorloper nie. Jesus het bevestig dat hulle dit nie 
gedoen het nie getuig dat dit moontlik is vir God se stuur van ‘n magtige man om ongemerk 
te wees deur selfs die godsdienstige mense van die wêreld. Maar as Johannes die voorloper 
was, dan moes dit nodig gewees het om hom as ‘n voorloper te herken, of God sou hom 
tevergeefs gestuur het. Versuim om die “voorloper ” te erken lei tot ‘n versuim om te erken 
WIE en WAT hy foreruns. Selfs in die teologiese seminare, dit word geleer dat Johannes die 
voorloper was, maar die rede vir so ‘n voorloper verlore geraak het in hul leringe. Die 
toestande van die ouderdom vereis dat ‘n “voorloper” kom om die mense te “voorberei” om 
te ontvang wat God beloof het.

Kom ons ondersoek hierdie punt meer fyn uit die Bybel. Paulus het in Handelinge 19:3 met 
twaalf volgelinge van Johannes se boodskap in Efese gepraat en gevra onder watter doop 
hulle gedoop is. “In die doop van Johannes,” was hulle antwoord. Paulus het Jesus aan hulle 
verkondig en toe is hulle in die Naam van Jesus Christus gedoop. Hulle het die voorloper 
“geluister” en “geglo”, daarom was hulle gereed om die geopenbaarde waarheid van Christus 
se koms in daardie tyd te ontvang.

Johannes die Doper, wat op die oewer van die Jordaan gestaan het, is gevra (Johannes 1:25),
“...Waarom doop u dan as u nie die Christus of Elía of die profeet is nie? Johannes antwoord 
hulle en sê: Ek doop met water, maar onder julle staan Hy vir wie julle nie ken nie- (wat 
beteken dat hy reeds geweet het dat Christus teenwoordig was) dit is Hy wat ná my kom, 
wat voor my geword het, wie se skoenriem ek nie waardig is om los te maak nie.” Hier gee 
Johannes te kenne dat Christus teenwoordig is, maar let op dat Johannes hom nie uitwys nie,
want die “teken” was nog nie gestuur nie. Johannes verduidelik oor die teken in Johannes 
1:29-34,

29 Die volgende dag sien Johannes Jesus na hom toe kom, en hy sê: Dáár is die Lam 
van God wat die sonde van die wêreld wegneem!
30 Dit is Hy van wie ek gesê het: Ná my kom ‘n man wat voor my geword het, want 
Hy was eerder as ek.
31 En ek het Hom nie geken nie; maar dat Hy aan Israel openbaar sou word, daarom 



het ek gekom en met water gedoop.
32 En Johannes het getuig en gesê: Ek het die Gees soos ‘n duif uit die hemel sien 
neerdaal, en Hy het op Hom gebly.
33 En ek het Hom nie geken nie; maar Hy wat my gestuur het om met water te doop, 
Hy het aan my gesê: Op wie jy die Gees sien neerdaal en op Hom bly, dit is Hy wat 
met die Heilige Gees doop.
34 En ek het gesien en getuig dat Hy die Seun van God is.

Niemand anders nie, nie eers Johannes nie, het die Messias geken totdat God “die teken 
gestuur het” dat Hy voorspel het dat Johannes hy sou sien. Natuurlik, toe Johannes dit sien, 
het hy gesê: “Dit is die Seun van God.” As Johannes self dit nie geweet het totdat hy daardie 
getuie gesien het nie, dan sou God se woord gebreek gewees het as iemand anders die 
Messias herken het voor Johannes dit gedoen het. Sien jy die belangrikheid van daardie 
stelling?

Dit was onmoontlik vir enigiemand om Jesus Christus se eerste koms te herken totdat die 
teken gestuur en herken is deur die voorloper.

As dit vir enigiemand moontlik was om Jesus as die Seun van God te erken sonder Johannes 
die Doper se boodskap, dan het God ‘n ydele ding gedoen toe Hy Johannes gestuur het.

Johannes die Doper het hierna ‘n paar dissipels verloor. Soos opgeteken in Johannes 1:35-36,
“Die volgende dag het Johannes weer daar gestaan en twee van sy dissipels; en toe hy Jesus
sien wandel, sê hy: Dáár is die Lam van God!” 

En die twee dissipels het Hom hoor praat en hulle het opgehou om Johannes te volg en Jesus
te volg. Wat het die voorloper gedoen? Hy het mense aan wat voorgestel? Die doop, berou. 
Maar waarvoor was dit? Om vir hulle die Lam van God te wys wat die sonde van die wêreld 
wegneem, en selfs Johannes se dissipels het Hom begin volg.

Selfs daardie mense wat saam met Jesus geleef het, wat Hom die beste geken het, het geen 
idee gehad wie Hy was nie, want volgens Markus 6:1-3...

1 En Hy het daarvandaan weggegaan en in sy vaderstad gekom, en sy dissipels het 
Hom gevolg.
2 En toe dit sabbat geword het, begin Hy in die sinagoge te leer, en baie wat Hom 
gehoor het, was verslae en sê: Waar kry Hy hierdie dinge vandaan, en watter wysheid 
is aan Hom gegee, dat ook sulke kragte deur sy hande plaasvind?
3 Is Hy nie die timmerman, die seun van Maria, en die broer van Jakobus en Joses en 
Judas en Simon nie? En is sy susters nie hier by ons nie? En hulle het aanstoot aan 
Hom geneem.

Die mense wat Jesus persoonlik geken het, het Hom nie as die Lam van God herken nie. Jy 
sien, as Jesus uit die hemel neergedaal het as ‘n volwasse man, geklee in koninklike klere, 
met miskien 10 000 legioene engele agter Hom, en met die Romeine weggedoen het en die 
Fariseërs die heersers gemaak het, sou Hy as die Messias aangeneem gewees het. Maar, nee,



Hy het gekom net soos die profete gesê het Hy sou kom, gebore in Betlehem, in ‘n krip. Hy is
grootgemaak as ‘n timmerman se seun in Nasaret, en het tussen die mense op die strate en 
in die tempel gewandel, en solank Hy wonderwerke gedoen het en tekens gedoen het, soos 
om die menigte met visse en brood te voed, hulle het Hom aangeneem. Maar toe Hy begin 
om die dinge te spreek wat vir hulle vreemde leer was, het Hy Homself as van die Vader 
verklaar en gesê: “...Hy wat My gesien het, het die Vader gesien.”  die Skrif sê “baie het Hom 
nie meer gevolg nie.”

Nee, Jesus Christus het nie geklee in koninklike klere neergedaal nie, want God se manier 
was dat Hy ‘n voorloper gestuur het; net soos Hy vir Noag met ‘n vreemde boodskap gestuur 
het, net soos Hy met Abraham gepraat het, net soos Hy met Lot in Sodom en Gomorra 
gehandel het, so het Hy Johannes die Doper gestuur. Is dit moontlik dat God in ons geslag 
dalk iets ongewoons doen? Indien wel, sou Hy dit doen op dieselfde manier as wat Hy 
voorheen gedoen het. Hy sou ‘n man met ‘n boodskap stuur, en die wêreld sou natuurlik nie 
luister nie. Maar die wat deur geloof en uit die woord hoor, kan dit met die woord toets, net 
soos die Bereane in Handelinge 17:11, om te sien of dit God is wat Homself aan hierdie 
geslag verklaar.

www.believersnewsletter.org

info.bnl.ministries@gmail.com

mailto:info.bnl.ministries@gmail.com
http://www.believersnewsletter.org/

